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Schůzi zahájil místopředseda VEZ P. Krill v 9.00 hod. Pořad schůze byl schválen během
40. schůze výboru. Pozvánky byly všem včas rozeslány a návrh pořadu mají poslanci ve svých
deskách. 

Schválený návrh pořadu  

1. Informace o výsledcích zasedání Evropské rady v Bruselu ve dnech 11. – 12. 12. 2008
2. Návrh směrnice Evropského parlamentu a Rady, kterou se mění směrnice 94/19/ES  

o  systémech  pojištění  vkladů,  pokud  jde  o  úroveň  krytí  a  lhůtu  k výplatě  /kód
dokumentu 14317/08, KOM(2008) 661 v konečném znění/

3. Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě,  Evropskému  hospodářskému  
a  sociálnímu  výboru  a  Výboru  regionů  –  Společná  přistěhovalecká  politika  pro
Evropu:  zásady,  opatření  a  nástroje  /kód  dokumentu  11017/08,  KOM(2008)  359  
v konečném znění/

4. Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě,  Evropskému  hospodářskému  
a sociálnímu výboru a Výboru regionů – Plán politiky pro azyl: Integrovaný přístup 
k ochraně v celé EU /kód dokumentu 11022/08, KOM(2008) 360 v konečném znění/

5. Zelená  kniha  –  Autorské  právo  ve  znalostní  ekonomice  /kód  dokumentu  12089/08,
KOM(2008) 466 v konečném znění/

6. Návrh směrnice Evropského parlamentu a Rady, kterou se mění směrnice Evropského
parlamentu  a  Rady 2006/116/ES o době ochrany autorského práva  a  určitých  práv  
s ním souvisejících /kód dokumentu 12217/08, KOM(2008) 464 v konečném znění/

7. Návrh  směrnice  Evropského  parlamentu  a  Rady  o  právech  spotřebitelů  /kód
dokumentu 14183/08, KOM(2008) 614 v konečném znění/

8. Návrh  nařízení  Evropského  parlamentu  a  Rady,  kterým  se  stanoví  povinnosti
hospodářských subjektů uvádějících na trh dřevo a dřevařské výrobky /kód dokumentu
14482/08, KOM(2008) 644 v konečném znění/

9. Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě,  Evropskému  hospodářskému  
a sociálnímu výboru a Výboru regionů o výzvách spojených s odlesňováním a degradací
lesů v souvislosti s bojem proti klimatické změně a ztrátě biologické rozmanitosti /kód
dokumentu 14473/08, KOM(2008) 645 v konečném znění/

10. Zpráva  Komise  –  Výroční  zpráva  o  činnosti  Evropské  unie  v oblasti  výzkumu  
a technologického rozvoje v roce 2007 /kód dokumentu 12554/08, KOM(2008) 519
v konečném znění/

11. Pracovní  dokument  Komise  –  Zpráva  o  pokroku  v oblasti  evropské  vesmírné
politiky /kód dokumentu 12992/08, KOM(2008) 561 v konečném znění/

12. Výběr z  aktů a dokumentů EU zaslaných vládou Poslanecké sněmovně prostřednictvím
výboru pro evropské záležitosti za období  29. září – 9. listopadu 2008 /doprojednání/
Výběr z  aktů a dokumentů EU zaslaných vládou Poslanecké sněmovně prostřednictvím
výboru pro evropské záležitosti za období 10. listopadu – 10. prosince 2008 

13. Dokumenty SZBP
14. Sdělení místopředsedy
15. Různé
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1. Informace  o  výsledcích  zasedání  Evropské  rady  v  Bruselu  ve  dnech  
11. – 12. 12. 2008

Mpř.  P. Krill přivítal  na schůzi  výboru místopředsedu vlády pro evropské záležitosti
RNDr. Alexandra Vondru a předal mu slovo, aby poslance informoval o výsledcích zasedání
Evropské rady, které se uskutečnilo ve dnech 11. – 12. prosince t. r.

Mpř.  A. Vondra označil zasedání Rady za velmi důležité, pro ČR přelomové, protože  
na následujících dvou zasedáních bude vystupovat z titulu předsedající země.

Informoval, že program zasedání Rady zahrnoval 5 bodů – 1. řešení situace v Irsku ve
vztahu k ratifikaci Lisabonské smlouvy; 2. hospodářské a finanční otázky EU; 3. Klimaticko -
energetický balíček; 4. společná zemědělská politika a 5. vnější vztahy a bezpečnost.

Nejdůležitějším tématem pro Českou republiku byl Klimaticko -  energetický balíček.
Evropská  komise  navrhovala,  aby  se  povolenky  nakupovaly  v dražbě  již  od  roku  2013.  
Pro členské země závislé na elektrické energii z tepelných elektráren je tento termín nepřijatelný.
Proto ČR jako průmyslová země s energeticky náročnou výrobou navrhovala změny. Společně
s Polskem  prosadila,  aby  rozhodování  probíhalo  konsensem  všech  členských  států,  jehož
výsledkem je, že nejzranitelnější část průmyslu bude mít 100 % povolenek zdarma a další část
průmyslu 80 %. Pro ČR je nejdůležitější elektro – energetický průmysl, v němž tedy prosazovala
postupné zvyšování podílu nákupu povolenek. Mpř. A. Vondra také sdělil, že dne 17. 12. t. r. byl
Klimaticko – energetický balíček schválen Evropským parlamentem v prvním čtení.

Mpř. A. Vondra dále informoval, že irská vláda se zavázala uspořádat nové referendum
k Lisabonské  smlouvě  do konce  listopadu  příštího  roku.  Ve vztahu  k   Lisabonské  smlouvě
nebudou vytvořeny žádné nové právní skutečnosti. Irsku však budou poskytnuty právní záruky
týkající se daňové politiky, rodinných, sociálních a etických otázek a společné bezpečnostní  
a obranné politiky s ohledem na irskou politiku neutrality. Evropská rada souhlasí s tím, že  
za předpokladu,  že Lisabonská smlouva vstoupí  v platnost,  bude přijato rozhodnutí,  aby byl
každý stát zastupován jedním komisařem a nedošlo tedy ke snížení celkového počtu komisařů.

Pro obnovu řádného fungování finančního systému a důvěry hospodářských subjektů
přijala Evropská rada tzv. plán obnovy. Kompromisem pro stimulační opatření je 1,5 % HDP
Evropské unie, kde je dána velká míra flexibility. Je na jednotlivých členských státech, jestli
zvýší  výdaje  (jako  např.  Francie),  budou  podporovat  spotřebu  snížením  DPH  (jako  Velká
Británie), nebo zvolí opatrný německý přístup k veřejným financím.

Mpř. A. Vondra uvedl, že společná bezpečnostní a obranná politika byla prodiskutována
na úrovni ministrů zahraničí a obrany. 

Informoval  také,  že  tzv.  Východní  partnerství  (vzniklé  z   iniciativy  ČR,  Polska  
a Švédska) umožní východním sousedům (Ukrajina, Bělorusko, Arménie atd.) pokročit v jejich
reformních  procesech  a  přispět  k jejich  stabilitě  a  přiblížení  k EU.  Tuto  iniciativu  projedná
Evropská rada v březnu roku 2009 za českého předsednictví.

V rámci rozpravy mpř.  P. Krilla zajímalo, jestli bude Klimaticko – energetický balíček
vypuštěn  z   priorit  českého  předsednictví,  protože  toto  téma  bylo  již  uzavřeno  během
předsednictví Francie.

Mpř.  A.  Vondra objasnil,  že  balíček  zůstane součástí  priorit  ČR,  protože  EU chce
naplnit závazky v oblasti energetiky a klimatu. Povede jednání se Spojenými státy a Čínou 
o jejich plánech na snižování emisí před plánovanou konferencí v Kodani v prosinci 2009.
Samotná Česká republika bude postupně přecházet z tepelné na jadernou energii a bude se
nadále zabývat zvyšováním efektivity při spotřebě elektrické energie. Zdůraznil, že je důležité
vytvořit v Evropě nové energetické propojení, proto ČR společně s dalšími státy podporuje
plánovaný projekt Nabucco, který přivede do Evropy zemní plyn z Azerbajdžánu.
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Posl. P. Vanoušek se ptal, jestli se během zasedání Evropské rady hovořilo o postupu
ratifikace  Lisabonské  smlouvy  u  nás  v   souvislosti  s  majetkovými  nároky  na  základě
Benešových dekretů.

Mpř. A. Vondra sdělil, že Lisabonská smlouva neobsahuje v souvislosti s Benešovými
dekrety  pro  ČR  žádná  negativa  a  vláda  má  svůj  názor  podložen  právními  stanovisky.
Evropská  rada  o  této  věci  na  svém  prosincovém  zasedání  nejednala.  Podle  názoru  
mpř. A. Vondry by bylo přínosné, kdyby k této otázce poslanci zaujali svoje stanovisko.

Mpř. J. Bauer vyjádřil názor, že ústupky Irsku neposílily proces ratifikace Lisabonské
smlouvy v ČR. Občané tak požadují, aby vláda také vyjednala určité výjimky pro naši zemi.

Mpř.  A.  Vondra konstatoval,  že  jde  o  způsob  interpretace.  Lisabonská  smlouva
nevytváří žádné nové skutečnosti v oblasti daňové suverenity. Jedinou změnou je, že každé
zemi zůstane jeden komisař a nedojde k celkovému snížení jejich počtu.

Mpř. P. Krill poděkoval mpř. A. Vondrovi za informace.

12. Výběr  z  aktů  a  dokumentů  EU  zaslaných  vládou  Poslanecké  sněmovně
prostřednictvím výboru pro evropské záležitosti za období  29. září – 9. listopadu
2008 /doprojednání/
Výběr  z  aktů  a  dokumentů  EU  zaslaných  vládou  Poslanecké  sněmovně
prostřednictvím  výboru  pro  evropské  záležitosti  za  období  10.  listopadu  –  10.
prosince 2008 

Mpř. P. Krill konstatoval, že poslancům byly distribuovány 2 tabulky dokumentů, první
obsahuje  dokumenty,  u  nichž  mělo  být  provedeno  předběžné  posouzení,  druhá  obsahuje
dokumenty nové, které VEZ obdržel v období 10. listopadu –  10. prosince 2008 /v příloze/. 

Dokumenty první tabulky vzali poslanci na vědomí. Poté přijali k tomuto bodu usnesení
/usn. č. 336, hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/.

Dále přešel mpř. P. Krill k hlavní tabulce s novými dokumenty, z níž se poslanci rozhodli
projednat následující dokumenty a určili k nim tyto zpravodaje: 15256/08, 15910/08, 16940/08,
15905/08 – mpř. P. Krill, 15546/08 – mpř. P. Bratský, 16913/08, 16934/08 – mpř. J. Bauer,
16521/08, 16545/08 – posl. J.  Kochan, 15944/08, 15906/08, 15929/08, 15927/08, 15939/08,
16053/08 – posl. B. Petr, 15920/08 – posl. J. Šenfeld, 16537/08 – posl. P. Vanoušek, 16658/08 –
posl. K. Jacques, 15908/08 a 15907/08 – posl. J. Špika. 

K dalším  dokumentům  určili  „předběžné  zpravodaje“,  podle  jejichž  doporučení  se  
na příští schůzi rozhodnou, zda dokumenty výbor projedná, či jen vezme na vědomí. Ostatní
dokumenty vzali poslanci a poslankyně na vědomí, a poté odhlasovali závěrečné usnesení /usn.
č. 335, hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/.

2. Návrh  směrnice  Evropského  parlamentu  a  Rady,  kterou  se  mění  směrnice
94/19/ES o systémech pojištění vkladů, pokud jde o úroveň krytí a lhůtu k výplatě
/kód dokumentu 14317/08, KOM(2008) 661 v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ rozhodl usnesením č. 301 na své 40. schůzi
konané  dne  6.  listopadu  2008.  Prostřednictvím  e-mailu  byly  poslancům  rozeslány  text
dokumentu,  rámcová pozice vlády  /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci
s Parlamentním institutem.

Dokument představila ve smyslu rámcové pozice vlády náměstkyně ministra financí  
Mgr.  Klára  Hájková.  Uvedla,  že  Evropská  komise  navrhla  navýšení  rozsahu  krytí  vkladů  
na  částku  minimálně  50  000  eur  (se  zpětnou  účinností  od  15.  října  2008)  a  maximálně  
100 000 eur. Česká republika trvala na stanovení maximální částky, nesouhlasila s neomezeným
krytím.  Dalším  důležitým  prvkem  je  podstatné  zkrácení  doby,  během  níž  by  v případě
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neschopnosti úvěrové instituce vyplácet vklady měla být klientům vyplacena náhrada ze systému
pojištění vkladů. 

Zpravodaj  J.  Bauer konstatoval,  že  změny  v   této  směrnici  jsou  důležité  pro  řešení
finanční krize. Zajímalo jej jakým způsobem se bude částka 50 000 eur přepočítávat na domácí
měnu. 

Nám.  K. Hájková vysvětlila,  že kurzy jsou zafixovány přímo ve směrnici  společně  
se stanovenými koeficienty.

Vzhledem k tomu, že na zasedání Rady ECOFIN dne 2.  12.  2008 byl přijat  obecný
přístup k návrhu směrnice, navrhl zpravodaj J. Bauer závěr usnesení, kterým výbor pro evropské
záležitosti  bere  na vědomí návrh  směrnice  Evropského parlamentu  a  Rady, kterou se mění
směrnice 94/19/ES o systémech pojištění vkladů a rámcovou pozici vlády ČR k němu. Poslanci
se  závěrem  souhlasili  /hlasování  10-0-0/,  poté  přijali  závěrečné  usnesení  
/usn. č. 337, hlasování 10-0-0 je zachyceno v příloze/.

Vzhledem k časovému prostoru navrhl mpř. P. Krill, aby bylo předsunuto projednávání
bodů č. 13, 14 a 15. Poslanci s tím souhlasili.

14. Sdělení místopředsedy

Mpř.  P.  Krill informoval  poslance,  že  je  připravena  konečná  verze  programu  
XLI. zasedání COSACu, které se bude konat v Praze na Žofíně ve dnech 10. – 12. května
2009. Mezi hlavní řečníky by měli  patřit:  předseda vlády Ing. Mirek Topolánek, předseda
Evropské  komise  José  Manuel  Barroso,  místopředseda  vlády ČR pro  evropské  záležitosti
RNDr.  Alexandr  Vondra,  ministr  zahraničních  věcí  ČR  Karel  Schwarzenberg  a  bývalý
prezident  ČR Václav Havel.  Galavečeře  se uskuteční  ve Francouzské restauraci  Obecního
domu a v klášteře sv. Anežky. Předpokládá se hojná účast členů VEZ. 

Mpř. P. Krill také uvedl, že dne 19. prosince t. r. proběhne ještě přípravná schůzka
společně se zástupci senátního výboru pro záležitosti EU. Program bude poslancům předán na
schůzi VEZ dne 15. ledna 2009.

Poslanci  přijali  usnesení,  kterým  zmocnili  místopředsedu  P.  Krilla  ke  stanovení
termínu příští  schůze,  k jejímu svolání a  k přípravě jejího pořadu  /usn.  č.  338, hlasování  
9–0–0 je zachyceno v příloze/.

15. Různé

Mpř. P. Krill otevřel diskusi o podobě dokumentů, které VEZ projednává na svých
schůzích.  Poslanci  se  dohodli,  že  během příští,  tj.  lednové,  schůze  vyzkouší  práci  pouze
s elektronickou  podobou  dokumentů  ve  svých  noteboocích.  Zasedací  místnost  jim  to
technicky umožňuje. V tištěné podobě budou mít k dispozici pouze program schůze.

Mpř.  G. Kalábková poukázala  na fakt,  že je jediná z místopředsedů výboru, kdo má
bezpečnostní prověrku a může se tak seznamovat s utajovanými dokumenty EU. Navrhla tedy,
aby si místopředsedové výboru vyjednali  prověrku na stupeň vyhrazené,  aby mohli  přijímat
utajené dokumenty z EU. Poslanci s tímto návrhem souhlasili  /hlasování 10-0-0 je zachyceno
v příloze/.

13. Dokumenty SZBP

Mpř. P. Krill sdělil poslancům, že ve svých materiálech naleznou přehled dokumentů
SZBP zpracovaný Parlamentním institutem za měsíc listopad  /v příloze/. Požádal poslance,
aby si dokumenty pročetli a v případě zájmu o některé z témat se obrátili na sekretariát VEZ.
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3. Sdělení  Komise Evropskému parlamentu,  Radě,  Evropskému hospodářskému  
a sociálnímu výboru a Výboru regionů – Společná přistěhovalecká politika pro
Evropu: zásady, opatření a nástroje /kód dokumentu 11017/08, KOM(2008) 359 
v konečném znění/

4. Sdělení  Komise Evropskému parlamentu,  Radě,  Evropskému hospodářskému  
a sociálnímu výboru a  Výboru regionů –  Plán  politiky  pro azyl:  Integrovaný
přístup  k  ochraně  v  celé  EU  /kód  dokumentu  11022/08,  KOM(2008)  360  
v konečném znění/

K projednávání těchto dokumentů se VEZ formálně rozhodl na 38. schůzi konané dne
12.  září  2008 usnesením č.  268.  Prostřednictvím e-mailu  byly  poslancům rozeslány texty
dokumentů,  rámcové pozice vlády /v příloze/ a návrhy stanovisek vypracované ve spolupráci
s Parlamentním institutem.

Mpř.  P. Krill na návrh zpravodajky doporučil, aby projednávání obou dokumentů bylo
sloučeno. Poslanci s tím souhlasili.

Dokumenty  uvedla  náměstkyně  ministra  vnitra  Mgr.  Lenka  Ptáčková-Melicharová.
Informovala, že přistěhovalecká politika se stala na základě vstupu Amsterodamské smlouvy
v platnost  součástí  prvního  pilíře.  Cílem  těchto  dokumentů  je  doplnit  prvky  týkající  se
přistěhovalectví a azylu, které nejsou zahrnuty v Haagském programu. Sdělení zahrnuje návrh
tří  strategií:  První  je  zajistit  prosperitu,  kde  hlavním  cílem  je  odstranit  diskrepanci  na
pracovním trhu a pomoci migrantům při získávání odborné kvalifikace. Druhou je solidarita
mezi členskými státy EU (kdy některé mají mnohem větší počet migrantů, než ostatní, např.
Malta) a mezi EU a třetími zeměmi. Třetím problémem je zajištění bezpečnosti společnosti
EU i přistěhovalců samotných. Důležité je postupně sjednotit vízovou a azylovou politiku  
a také respektovat zákony o ochraně osobních údajů a soukromí.

Nám.  L.  Ptáčková–Melicharová  informovala,  že  ČR  podporuje  vznik  Evropského
azylového  podpůrného  úřadu  (EASO),  který  bude  mít  koordinační  funkci  pro  praktickou
spolupráci  členských  zemí  v oblasti  azylu.  Souhlasí  také  s doplněním  povinného  snímání
otisků dalších kategorií osob do evropské databáze otisků prstů Eurodac.

Česká  republika  povede  projednávání  obou  těchto  sdělení  a  dalších  návrhů  k nim
během svého předsednictví.

Zpravodajka  G.  Kalábková konstatovala,  že  v oblasti  migrační  a  azylové  politiky
průběžně dochází ke změnám, proto je potřeba reagovat doplněním legislativy. Podporuje také
snahu sladit  národní právní řády v oblasti přistěhovalecké politiky a azylu. Zajímalo ji, proč
vláda vidí jako diskutabilní navrhované zajištění přístupu migrantů k základním službám a
také jaký je důvod poklesu počtu žádostí o azyl.

V rámci rozpravy posl.  J. Šenfelda zajímalo, v čem spočívá výhrada vlády k termínu
cirkulární migrace.

Mpř.  A. Čurdová vyjádřila obavy, že se sníží standardy tolerance k obchodu s lidmi.
Zajímalo ji, jakou roli bude mít v otázce azylů stát.

Posl.  P. Bratského zajímalo,  jestli  bude mít  ČR šanci  zřídit  na svém území  i  jiné
evropské úřady (např. programu Galileo) v případě, že zde bude sídlo úřadu EASO.

Nám.  L.  Ptáčková-Melicharová odpověděla,  že  je  snaha  poskytovat  zdravotní  
a sociální služby a vzdělání všem nelegálním migrantům, je ale diskutabilní, v jaké míře mají
být tyto služby poskytovány. 

Na  otázku  mpř.  A.  Čurdové  nám.  L.  Ptáčková-Melicharová  sdělila,  že  konvence  
o  obchodu  s lidmi  bude  v nejbližší  době  podepsána.  Ministerstvo  vnitra  také  pracuje  
na návrhu zákona o obchodu s lidmi. Vyjádřila přesvědčení, že v  oblasti azylové politiky je
nezbytná  užší  spolupráce  všech  členských  států,  důležité  proto  je  vytvoření  Evropského
podpůrného úřadu pro otázky azylu EASO.
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Spolupracovnice z odboru azylové a migrační politiky ministerstva vnitra P. Novotná
vysvětlila, že důvodem snížení počtu žádostí o azyl je fakt, že v současné době je možné žádat

o azyl pouze v jedné zemi EU a zároveň se zlepšily možnosti dostat se do zemí EU legálně
bez nutnosti žádat o azyl.

Dále  informovala,  že  koncept  cirkulární  migrace  byl  vytvořen  za  předsednictví
Německa, kdy migrant přijede do EU na určitou omezenou dobu, aby zde získal pracovní
zkušenosti a přivydělal si, a následně se vrátí do své země a zapojí se do její ekonomiky.
Vláda ČR má však k tomuto konceptu výhrady, protože tito lidé se často nemohou do své
země vrátit z politických, či ekonomických důvodů. 

Nám. L. Ptáčková-Melicharová doplnila, že tento projekt je nefunkční, protože většina
migrantů hledá způsob, jak si pobyt v EU prodloužit.

P. Novotná uvedla,  že  obchod  s lidmi  je  na  druhém  místě  ve  zločinnosti  v EU  
(na prvním místě je obchod se zbraněmi a na třetím s drogami).

Mpř.  P. Krilla zajímalo,  kolik  je  v ČR legálních  azylantů  a  jestli  existuje  odhad  
na počet nelegálních.

P. Novotná odpověděla,  že v současné době je  na území  ČR asi 410 tis.  legálních
azylantů, to jsou 4 % české populace. Počet nelegálních azylantů se odhaduje velmi těžko,
mezi 30 tis. a 300 tis.

Mpř. P. Krill se zeptal, jestli je ČR připravena na to, že v současné době ekonomické
krize budou firmy propouštět především cizince.

P. Novotná uvedla, že to bude problém v celé Evropě, u nás toto propouštění bude mít
dopad především ve službách a sníží také počet migrantů.

Posl. P. Bratský konstatoval, že se také často jedná o politické migranty, kteří jsou pro
Evropu přínosem. Podle jeho názoru mají v EU příliš tvrdé podmínky.

P.  Novotná objasnila,  že  existuje  systém  doplňkové  ochrany  podle  Ženevské
konvence, který dává status těmto uprchlíkům z  politických důvodů. V červnu 2009 předloží
Evropská  komise  Evropský  systém  přesídlování,  který  umožní  přestěhování  politicky
ohrožených lidí přímo do EU.

Zpravodajka  G.  Kalábková poté  navrhla  závěr  stanoviska  dokumentu  č.  11017/08,
kterým  výbor  pro  evropské  záležitosti  bere  na  vědomí  Sdělení  Komise  –  Společná
přistěhovalecká  politika  pro Evropu:  zásady, opatření  nástroje  a  stanoviska vlády k němu.
Poslanci se závěrem souhlasili /hlasování 11-0-0/, poté přijali závěrečné usnesení /usn. č. 339,
hlasování 11-0-0 je zachyceno v příloze/. 

Dále zpravodajka navrhla závěr stanoviska dokumentu č. 11022/08, kterým výbor pro
evropské záležitosti  bere na vědomí Sdělení Komise – Plán politiky pro azyl: integrovaný
přístup v celé EU. Poslanci se závěrem souhlasili  /hlasování 11-0–0/, poté přijali závěrečné
usnesení /usn. č. 340, hlasování 11-0-0 je zachyceno v příloze/. 

5. Zelená kniha – Autorské právo ve znalostní ekonomice /kód dokumentu 12089/08,
KOM(2008) 466 v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ rozhodl usnesením č. 281 ze své 39. schůze
konané dne 2. října 2008. E-mailem byl poslancům rozeslán text dokumentu, rámcová pozice
vlády /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci s Parlamentním institutem.

Dokument  uvedl  náměstek  ministra  kultury  JUDr.  František  Mikeš.  Informoval,  že
účelem zelené knihy je podpořit diskusi o tom, jak nejlépe šířit znalosti v oblasti výzkumu, vědy
a  vzdělání  prostřednictvím  internetu.  Dokument  obsahuje  výjimky  ve  prospěch  knihoven  
a archivů, zdravotně postižených osob, výjimku umožňující šíření děl pro vyučovací a výzkumné
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účely a týkající se obsahu vytvářeného uživateli. Cílem je následné vydání bílé knihy, která by
byla základem uvažovaných změn.

Vrchní ředitelka ministerstva kultury JUDr. Petra Smolíková uvedla, že zelená kniha je
určena především veřejnosti, od které Evropská komise očekává sdělení názorů, připomínek  
a  návrhů  na  řešení  problémů.  Informovala,  že  u  nás  již  byl  dokument  postoupen  Národní
knihovně, školským institucím apod.

Zpravodaj  P.  Bratský ocenil,  že  Evropská  komise  oslovuje  veřejnost,  která  bude
uživatelem výjimek.

V rámci rozpravy mpř. P. Krilla zajímalo, jestli instituce oslovují se svými připomínkami
přímo Evropskou komisi.

Vrchní ředitelka  P. Smolíková potvrdila,  že instituce se samy obracejí  na Evropskou
komisi.

Zpravodaj  P.  Bratský poté  navrhl  závěr  stanoviska,  kterým  výbor  pro  evropské
záležitosti  bere  na  vědomí dokument  Evropské  komise  Zelená  kniha  –  Autorské  právo  
ve znalostní ekonomice i stanovisko vlády k němu; žádá vládu ČR o poskytnutí konkrétních
odpovědí na otázky položené v zelené knize; žádá vládu ČR, aby ho informovala o dalším
průběhu projednávání tohoto dokumentu. Poslanci se závěrem souhlasili  /hlasování 11-0–0/,
poté přijali závěrečné usnesení /usn. č. 341, hlasování 11-0-0 je zachyceno v příloze/. 

6. Návrh  směrnice  Evropského  parlamentu  a  Rady,  kterou  se  mění  směrnice
Evropského parlamentu a Rady 2006/116/ES o době ochrany autorského práva  
a určitých práv s ním souvisejících /kód dokumentu 12217/08, KOM(2008) 464  
v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ rozhodl usnesením č. 281 na své 39. schůzi
konané dne 2. října 2008. E-mailem byl poslancům rozeslán text dokumentu, rámcová pozice
vlády /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci s Parlamentním institutem.

Dokument uvedli ve smyslu rámcové pozice vlády vrchní ředitelka ministerstva kultury
JUDr.  Petra Smolíková a náměstek ministra  kultury JUDr.  František Mikeš. Informovali,  že
Evropská  komise  navrhuje  prodloužit  dobu  ochrany  práv  výkonných  umělců  a  zvukových
nahrávek ze současných 50 let na 95 let. Navrhuje také založení speciálních fondů pro studiové
hudebníky  a  harmonizovat  způsob  výpočtu  doby  ochrany  hudebních  děl,  která  vznikla  ve
spolupráci více autorů.

Vrchní ředitelka P. Smolíková uvedla, že v Evropském parlamentu bylo předloženo 103
pozměňovacích návrhů, velká část  členských států podala parlamentní  výhradu proti  tomuto
dokumentu.  Také  vláda  ČR  považuje  prodloužení  ochranné  doby  za  velmi  diskutabilní  
a domnívá se, že nepřináší pro českou právní úpravu zásadní zlepšení.

Náměstek ministra průmyslu a obchodu Ing.  Jiří Koliba sdělil,  že jeho ministerstvo
také nepovažuje návrh za koncepční řešení, prodloužení ochranných práv výkonných umělců
a zvukových nahrávek na 95 let není smysluplné. Považuje za diskriminační, že jsou chráněny
pouze studiové nahrávky.

Zpravodaj  P. Bratský vyslovil názor, že prodloužením ochranných práv přejdou tato
práva na dědice. Souhlasí tedy se stanoviskem vlády.

Nám. F. Mikeš doplnil nám. J. Kolibu, že nejde pouze o umění, ale také o ekonomické
souvislosti.

Vrchní  ředitelka  P. Smolíková dodala,  že většina členských států požaduje zařadit  
do dokumentu i  audiovizuální  díla.  Na jednání  v lednu 2009 vedeném Českou republikou
požádají Evropskou komisi o vypracování dopadové studie.

Mpř.  P. Krilla zajímalo,  jestli  jsou stejným způsobem chráněna také technická díla,
patenty apod.
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Nám. J. Koliba vysvětlil, že v patentovém právu není ochrana na takové úrovni, jako 
u uměleckých děl.

Posl. P. Vanoušek doporučil postoupit tento dokument k projednání i jiným výborům 
a komisím.

Zpravodaj  P. Bratský uvedl, že VEZ postoupí dokument dalším výborům až po jeho
lednovém projednání  v Evropské  komisi.  Poté  navrhl  závěr  stanoviska,  kterým výbor pro
evropské záležitosti bere na vědomí Návrh směrnice Evropského parlamentu a Rady, kterou
se mění směrnice Evropského parlamentu a Rady 2006/116/ES o době ochrany autorského
práva a určitých práv s ním souvisejících  a stanovisko vlády k němu a žádá vládu, aby jej
pravidelně informovala o dalším postupu projednávání návrhu. Poslanci se závěrem souhlasili
/hlasování 9-0–0/, poté přijali závěrečné usnesení /usn. č. 342, hlasování 9-0-0 je zachyceno
v příloze/. 

7. Návrh  směrnice  Evropského  parlamentu  a  Rady  o  právech  spotřebitelů  /kód
dokumentu 14183/08, KOM(2008) 614 v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ rozhodl usnesením č. 301 na své 40. schůzi
konané dne  6.  listopadu 2008.  E-mailem byl  poslancům rozeslán  text  dokumentu,  rámcová
pozice  vlády  /v  příloze/ a  návrh  stanoviska  vypracovaný  ve  spolupráci  s   Parlamentním
institutem.

Dokument uvedl náměstek ministra průmyslu a obchodu Ing. Jiří Koliba. Informoval,
že  ministerstvo  vítá  sloučení  čtyř  směrnic  do  tohoto  dokumentu  (97/7/ES  o  ochraně
spotřebitele  v případě  smluv  uzavřených  na  dálku,  85/577/EHS  o  ochraně  spotřebitele  
v  případě  smluv  uzavřených  mimo  obchodní  prostory,  93/13/EHS  o  nepřiměřených
podmínkách  ve  spotřebitelských  smlouvách  a  99/44/ES  o  některých  aspektech  prodeje
spotřebního  zboží  a  záruk  na  toto  zboží).  Dokument  upravuje  společné  aspekty
spotřebitelského  práva  a  zjednodušuje  a  aktualizuje  současná  pravidla  tak,  aby  vedla  
k odstraňování stávajících překážek v obchodování na vnitřním trhu a zabraňoval zavádění
překážek nových. Nám. J. Koliba konstatoval, že vláda ČR tento návrh podporuje.

Zpravodaj  P. Vanoušek uvedl,  že  existují  dva  systémy  ochrany  spotřebitele,  a  to
občanskoprávní,  který  si  spotřebitel  zajistí  sám,  a  veřejnoprávní,  kdy  spotřebitele  chrání
nějaká  instituce.  Konstatoval,  že  v oblasti  ochrany  spotřebitele  je  neustále  co  zlepšovat.
V souvislosti  s tím,  že  posl.  Vanouškovi  byl  předán dopis  o  katalogových  podvodech,  jej
zajímalo,  jestli  je  vhodné,  aby  bylo  v  dokumentu  vyjednáváno  také  postihování  těchto
podvodů.

Nám.  J. Koliba vysvětlil,  že v případě katalogových podvodů se nejedná o ochranu
spotřebitele, ale o vztah dvou podnikatelských subjektů. Uvedl, že tento dopis bude postoupen
příslušnému odboru Ministerstva průmyslu a obchodu.

Zpravodaj P. Vanoušek navrhl závěr stanoviska, kterým výbor pro evropské záležitosti 
bere na vědomí návrh směrnice o právech spotřebitelů a stanovisko vlády k němu a žádá
vládu, aby jej průběžně informovala o dalším vývoji projednávání návrhu směrnice v Radě
EU a  jejích  pracovních  orgánech.  Poslanci  se  závěrem souhlasili  /hlasování  9-0–0/,  poté
přijali závěrečné usnesení /usn. č. 343, hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/. 

Mpř.  P.  Krill  předal  vedení  schůze  mpř.  G.  Kalábkové,  protože  je  zpravodajem
následujících bodů.

8. Návrh nařízení  Evropského parlamentu a  Rady, kterým se  stanoví  povinnosti
hospodářských  subjektů  uvádějících  na  trh  dřevo  a  dřevařské  výrobky  /kód
dokumentu 14482/08, KOM(2008) 644 v konečném znění/
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K projednávání tohoto dokumentu se VEZ rozhodl usnesením č. 301 na své 40. schůzi
konané dne  6.  listopadu 2008.  E-mailem byl  poslancům rozeslán  text  dokumentu,  rámcová
pozice  vlády  /v  příloze/ a  návrh  stanoviska  vypracovaný  ve  spolupráci  s   Parlamentním
institutem.

Dokument představil náměstek ministra zemědělství Ing. Karel Trůbl. Informoval, že
tento legislativní návrh doplňuje stávající předpisy, které upravují kontrolu uvádění nelegálně
vytěženého dřeva a výrobků z něho na trh EU. ČR podporuje boj proti nezákonné těžbě dřeva.
Zdůrazňuje,  aby další  opatření nezvyšovala administrativní náročnost, a neznevýhodňovala
tak výrobky ze dřeva.

Zástupce Generálního ředitelství cel Mgr. Jan Večera konstatoval, že tento dokument
se netýká působnosti celních orgánů v ČR, jejich pozice bude pouze kontrolní.

Zpravodaj P. Krill uvedl, že projednávaná opatření mají zajistit, aby do zemí EU byly
dodávány pouze dřevařské produkty, které byly vyrobeny v souladu s právními předpisy země
původu  a  zároveň  má  zajistit  rovné  podmínky  pro  výrobce,  kteří  jsou  ohroženi  levnými
výrobky z  nezákonně vytěženého dřeva. Zajímalo jej, jestli je u nás vždy v rámci plánu Lesů
ČR dodržována zákonnost těžby dřeva jednotlivými hospodářskými subjekty. Zpravodaj má
informace,  že  dochází  k diskriminaci  zejména  menších  zpracovatelů  procentuelním
rozdělením poměru těžby dřeva „na stojato“ a např. z kalamit.

Nám. K. Trůbl informoval, že u Lesů ČR je vykonáván dozor nad těžbou revírníkem
každé oblasti, existuje zde určité procento nezákonné těžby, mnohem větší podíl nezákonné
těžby ale tvoří fyzické osoby a města a obce.

Spolupracovnice  náměstka  ministerstva  zemědělství  Ing.  K.  Ventrubová uvedla,  že
nelegální těžba tvoří maximálně 1 % celkového objemu těžby na území ČR, 0,6 % tvoří  
tzv. neohlášené těžby, které však nemají dopad na životní prostředí.

Posl.  B. Petra zajímalo,  jaký podíl  vytěženého dřeva je  zpracováván v  ČR a jaké
množství se vyváží. Dále jaký objem dřeva se může ročně vytěžit, aby byl zachován les.

Nám.  K. Trůbl sdělil, že je v ČR ročně vytěženo 16 mil. m3 dřeva, z toho 8 mil. m3

v rámci Lesů ČR. 3 – 4 mil. m3 se vyváží, nejvíce do Rakouska.
Zpravodaj  P. Krill se  zajímal,  proč  se  vyváží  takové  množství  dřeva,  když  je  ho

nedostatek ke zpracování na našich pilách.
Nám.  K.  Trůbl vysvětlil,  že  jde  o  náklady  na  dopravu,  v příhraniční  oblasti

s Rakouskem je nedostatek pil na našem území a na území Rakouska je jich naopak velké
množství. 

Zpravodaj P. Krill poté navrhl závěr stanoviska, kterým výbor pro evropské záležitosti
bere na vědomí předložený návrh nařízení a rámcovou pozici vlády k tomuto návrhu a žádá
vládu,  aby  ho  informovala  o  dalším  průběhu  projednávání  Návrhu  nařízení  Evropského
parlamentu a Rady, kterým se stanoví povinnosti hospodářských subjektů uvádějících na trh
dřevo a dřevařské  výrobky. Poslanci  se  závěrem souhlasili  /hlasování  8-0–0/,  poté přijali
závěrečné usnesení /usn. č. 344, hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/. 

9. Sdělení  Komise  Evropskému  parlamentu,  Radě,  Evropskému  hospodářskému  
a  sociálnímu  výboru  a  Výboru  regionů  o  výzvách  spojených  s  odlesňováním
a degradací  lesů v souvislosti  s bojem proti  klimatické změně a ztrátě  biologické
rozmanitosti /kód dokumentu 14473/08, KOM(2008) 645 v konečném znění/

K projednávání  tohoto  dokumentu  se  VEZ  rozhodl  na  41.  schůzi  konané  dne  
13. listopadu 2008, usnesením č. 320. E-mailem byly poslancům rozeslány text dokumentu,
rámcová pozice vlády /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci s Parlamentním
institutem.
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Zpravodaj  P.  Krill informoval,  že  tento  dokument  byl  schválen  Radou  EU  dne  
4.  prosince 2008. Cílem dokumentu je  zabránit  úbytku především tropických lesů o 50 %  
do roku 2020. Evropská rada připomíná dokumenty, které již byly k této problematice přijaty.
Každý členský stát se bude finančně podílet. Vláda ČR vyjádřila souhlasné stanovisko. Zbývá
vypracovat dopad na státní rozpočet.

Zpravodaj  P. Krill navrhl  závěr  stanoviska,  kterým výbor  pro  evropské  záležitosti
konstatuje,  že dokument byl již projednán Radou EU ve složení ministrů pro životní prostředí
dne 4. prosince 2008. Poslanci se závěrem souhlasili /hlasování 9-0–0/, poté přijali závěrečné
usnesení /usn. č. 345, hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/.

10. Zpráva Komise – Výroční zpráva o činnosti Evropské unie v oblasti výzkumu  
a technologického rozvoje v roce 2007 /kód dokumentu 12554/08, KOM(2008) 519
v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ rozhodl usnesením č. 281 na své 39. schůzi
konané dne 2. října 2008. E-mailem byl poslancům rozeslán text dokumentu, rámcová pozice
vlády /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci s Parlamentním institutem.

Dokument uvedl náměstek ministra školství, mládeže a tělovýchovy prof. Ing. Vlastimil
Růžička.  Informoval o činnosti EU v oblasti výzkumu a vývoje během roku 2007 – byla např.
založena  Evropská  rada  pro  výzkum,  bylo  dosaženo  pokroku  v  projektu  Mezinárodního
termonukleárního experimentálního reaktoru ITER, bylo vybráno 2854 projektů pro finanční
podporu (součástí je podpora výzkumných pracovníků v počáteční fázi kariéry). Konstatoval, že
ČR patří spolu s pobaltskými státy, Kyprem, Španělskem a Irskem mezi nejlépe hodnocené státy
z hlediska intenzity a financování výzkumu a vývoje.

Zpravodaj P. Krill doplnil, že význam rozvoje výzkumu, vývoje a vzdělání je důležitým
předpokladem pro  rozvoj  hospodářství  a  konkurenceschopnosti  EU,  a  proto  tvoří  i  stěžejní
součást Lisabonské smlouvy. Za největší nedostatek považuje mpř. P. Krill neexistenci metodiky
hodnocení investic do výzkumu a vývoje a hodnocení výsledků výzkumu v jednotlivých státech 
i celkově v EU. 

Posl. B. Petra zajímalo, jestli ČR stihne vyčerpat prostředky ze strukturálních fondů EU
na období 2008 – 2013, když výzkumné projekty mají zpoždění. Dále také jaká opatření budou
použita, aby ČR byla schopna tyto prostředky vyčerpat. Konstatoval, že novela zákona o vědě,
výzkumu a inovacích na toto nereaguje.

Zpravodaje P. Krilla zajímalo, jakým způsobem je v ČR realizována podpora výzkumu
pracovníků v počáteční fázi kariéry.

 Nám.  V. Růžička sdělil,  že novela zákona o vědě, výzkumu a inovacích nezahrnuje
čerpání prostředků ze strukturálních fondů. Informoval, že v tomto týdnu byla vyhlášena první
výzva operačního programu výzkum a vývoj pro inovace a na začátek roku 2009 se připravuje
druhá výzva, obě tyto výzvy jsou zaměřeny na výstavbu infrastruktur pro výzkum a vývoj.  
Nám. V. Růžička věří, že bude v silách předkladatelů vyčerpat prostředky ze strukturálních fondů
do roku 2013, nejpozději do roku 2015.

Posl.  B.  Petr uvedl,  že  v novele  zákona  o  vědě,  výzkumu  a  inovacích  je  zahrnut  
tzv. excelentní výzkum. Zajímalo jej, jestli si je ministerstvo školství vědomo toho, že pravidla
pro  získávání  finančních  prostředků  pro  tento  výzkum  nejsou  v tomto  zákoně  zpracována
dokonale a v jakém časovém období budou tyto nedostatky odstraněny.

Nám.  V. Růžička odpověděl,  že  nástroje  pro  posilování  excelentního  výzkumu jsou
v novele zákona o vědě, výzkumu a inovacích, tyto prostředky budou rozdělovány na základě
výsledků výzkumu a odpovědnost bude také na poskytovatelích. Informoval, že se připravuje
také nový zákon o terciálním vzdělávání, kde je zahrnuta podpora excelentního výzkumu na
českých vysokých školách.
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Nám. V. Růžička vysvětlil, že mladí výzkumní pracovníci budou podporováni na základě
programu  Mobilita  výzkumných  pracovníků,  který  ČR  jako  předsednická  země  převezme
z Francie. Také současný zákon o vysokých školách a Akademii věd umožňuje těmto institucím
podporovat mladé výzkumné pracovníky.

Mpř.  A.  Čurdová konstatovala,  že  vysoké  školy  nemají  pro  mladé  vědce  dostatek
finančních prostředků. Domnívá se, že pokud zde nebude garance státu, dojde k odlivu mozků 
do zahraničí. Uvedla také, že u nás není zajištěno prodlužování grantů pro mladé vědkyně, které
odchází na mateřskou dovolenou.

Zpravodaje  P. Krilla zajímalo,  jestli  existuje  nějaký  způsob podpory  pro  samostatné
mladé  vědce,  kteří  nepracují  v  rámci  vysoké  školy,  ani  Akademie  věd.  Upozornil  v této
souvislosti  dva  problémy,  jednak  neexistuje  žádná  směrnice  a  také  není  definován  pojem
výzkumný pracovník.

Nám.  V. Růžička si  myslí,  že  pokud  někdo  prokáže  znalosti  a  vůli,  nebude  jeho
výzkumná  činnost  odmítnuta.  Slíbil,  že  informaci  o  prodlužování  grantů  mladých  vědkyň
prověří. V souvislosti s odlivem mozků do zahraničí sdělil, že situaci nepovažuje za vážnou.

Mpř.  A. Čurdová uvedla, že je potřeba podporovat mladé vědce a proto by měly být
dořešeny  mezery  v zákonech  a  také  tuto  problematiku  zapracovat  do  zákona  o  terciálním
vzdělávání.

Zpravodaje  P. Krilla zajímalo,  jestli  existuje  metodika hodnocení  výzkumu a jaká je
finanční návratnost.

Ředitel  odboru  mezinárodní  spolupráce  ve  výzkumu  a  vývoji  ministerstva  školství,
mládeže a tělovýchovy Ing. Jan Marek sdělil, že taková metodika existuje řadu let, je podle ní
každoročně  hodnocena  úroveň  výzkumu,  na  tomto  hodnocení  je  v novele  zákona  o  vědě,
výzkumu  a  inovacích  založeno  poskytování  finančních  prostředků  jednotlivým  institucím.
Informoval  také,  že během českého předsednictví  bude uspořádána konference o hodnocení
dopadů evropského výzkumu a vývoje na jednotlivé členské státy.

Nám.  V. Růžička sdělil, že vyhodnocování finanční návratnosti výzkumu jednotlivých
oborů neexistuje. Existuje pouze metodika, o které informoval ředitel J. Marek.

Zpravodaj P. Krill navrhl závěr stanoviska, kterým výbor pro evropské záležitosti bere
na vědomí Zprávu Komise – Výroční zpráva o činnosti Evropské unie v oblasti výzkumu  
a  technologického  rozvoje  v roce  2007 a  žádá  vládu,  aby důsledně podporovala  dosažení
stanoveného národního cíle intenzity výzkumu a vývoje do roku 2010. Poslanci se závěrem
souhlasili  /hlasování  9-0-0/, poté  přijali  závěrečné  usnesení  /usn.  č.  346,  hlasování
 9-0-0 je zachyceno v příloze/.

11. Pracovní  dokument  Komise  –  Zpráva  o  pokroku v oblasti  evropské  vesmírné
politiky /kód dokumentu 12992/08, KOM(2008) 561 v konečném znění/

K projednávání tohoto dokumentu se VEZ rozhodl na 40. schůzi konané dne 6. listopadu
2008, usnesením č. 296. E-mailem byl poslancům rozeslán text dokumentu, rámcová pozice
vlády /v příloze/ a návrh stanoviska vypracovaný ve spolupráci s Parlamentním institutem.

Dokument uvedl náměstek ministra školství, mládeže a tělovýchovy prof. Ing. Vlastimil
Růžička.  Informoval, že evropská kosmická politika byla přijata na čtvrtém zasedání Rady pro
kosmonautiku  v květnu  2007.  Tato  politika  je  postavena  na  třech  pilířích  –  Evropské  unii,
Evropské kosmické agentuře a 29 evropských státech, které jsou do evropského kosmického
programu  zapojeny.  Uvedl  také,  že  francouzské  předsednictví  se  zaměřilo  na  posílení  role
kosmonautiky a ČR aktivně spolupracovala. Hlavními projekty jsou navigační systém Galileo,
evropská vesmírná politika Egnos a globální monitoring životního prostředí a bezpečnosti Gmes.
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Nám. V. Růžička také informoval, že v červnu 2009 bude v rámci českého předsednictví
Evropskou komisí uspořádána v Praze konference věnovaná budoucnosti ve výzkumu sluneční
soustavy.

Mpř.  P. Krill zastoupil zpravodaje P. Bratského. Sdělil,  že tento dokument je pro ČR
velmi aktuální, protože vešla v platnost dohoda mezi ČR a Evropskou kosmickou agenturou  
o přistoupení ČR k úmluvě o založení evropské kosmické agentury.

Protože  se  žádný  poslanec  nepřihlásil  do  rozpravy,  navrhl  mpř.  P.  Krill závěr
stanoviska, kterým výbor pro evropské záležitosti bere na vědomí Zprávu o pokroku v oblasti
evropské  vesmírné  politiky  a  rámcovou  pozici  vlády  k tomuto  dokumentu.  Poslanci  se
závěrem souhlasili  /hlasování 8-0-0/, poté přijali závěrečné usnesení  /usn. č. 347, hlasování
 8-0-0 je zachyceno v příloze/.

Schůze skončila ve 12.00 hodin.

/zapsala Eva Hadravová/

Josef Šenfeld v. r.             Petr Krill v. r.
ověřovatel výboru místopředseda výboru
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